



Okapi Okapi

RÉPARTITION / DISTRIBUTION



Afrique

République
démocratique
du Congo

Africa

Democratic
Republic
of the Congo

CONSERVATION / CONSERVATION



Ce mystérieux animal vit caché dans les profondeurs d'une forêt tropicale humide plus grande que l'Angleterre. Bonobo, gorille des montagnes et paon du Congo font partie des 1500 espèces endémiques de cette région. Mais déforestation et extraction minière détruisent son habitat. Le Bioparc soutient l'association « Okapi Conservation Project », qui gère une vaste réserve et dont les 110 gardes luttent contre le braconnage, et aident les habitants (agriculture, santé, accès à l'eau potable).

This mysterious animal lives in the depths of a wet tropical forest larger than England. The Bonobo, mountain gorilla and the Congo peacock are part of the 1 500 endemic species of this region. But deforestation and mining are destroying their habitat. The Bioparc supports the "Okapi Conservation Project", which manages a vast reserve and whose 110 guards fight against poaching and help the inhabitants (with agriculture, health, access to drinkable water).

Programme d'élevage
européen



European breeding programme
for threatened species

CLASSIFICATION / CLASSIFICATION

Classe : Mammifères
Ordre : Artiodactyles
Famille : Giraffidés

Class: Mammals
Order: Artiodactyla
Family: Giraffidae

Okapia johnstoni

DESCRIPTION / VITAL STATISTICS

Taille au garrot : 1,8 m
Poids : 200 à 270 kg

Length: 70 inches
Weight: 440-595 lbs

REPRODUCTION / REPRODUCTION

Gestation : 15 mois
Portée : 1 petit

Gestation: 15 months
Offspring: 1 calf

LONGÉVITÉ / LIFE EXPECTANCY

25-30 ans

25-30 years

PARTICULARITÉ / CHARACTERISTICS

Ce sont les rayures blanches sur sa croupe qui lui ont donné son nom, qui signifie « arbre éraflé par des flèches ». Contrairement à d'autres espèces animales, le petit okapi naît avec sa robe d'adulte : elle doit lui assurer un bon camouflage durant les 6 à 9 premières semaines de sa vie, car il reste tapi au même endroit pendant toute cette période.

The name Okapi meaning "tree cut by arrows" - comes from the distinguishing white markings of its rump. Unlike other species, the okapi calf is born with its adult coat, providing excellent camouflage during the 6 to 9 first weeks of its life, during which they remain at the same location.

HABITAT / HABITAT

Forêt tropicale
humide



Tropical humid
forest

ALIMENTATION / DIET

Végétaux



Plants